

BOR.0002.5.2020

**PROTOKÓŁ
z XV sesji
VIII kadencji Rady Miejskiej w Szczepieszynie
odbytej w dniu 4 listopada 2020 roku**

Szczepieszyn, listopad 2020r.

Protokół

z XV Sesji Rady Miejskiej w Szczepieszynie VIII kadencji, która odbyła się w dniu 4 listopada 2020r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Szczepieszynie - czas trwania obrad od godz. 09.00 do godz. 14.48

Obradom przewodniczył:

Pan Zbigniew Złomańczuk- Przewodniczący Rady Miejskiej w Szczepieszynie.

Ad. 1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady otwierając XV sesję VIII kadencji Rady Miejskiej w Szczepieszynie powitał Burmistrza Szczepieszyna, Radnych (lista obecności stanowi zał. nr 1), gości przybyłych na obrady sesji oraz Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli (lista obecności stanowi zał. nr 2), którzy z powodu covid-19 uczestniczyli w obradach sesji w sali widowiskowej Miejskiego Domu Kultury.

Na podstawie listy obecności Radnych, Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk stwierdził, że na 15 radnych w posiedzeniu bierze udział 11 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.

Radni obecni na sesji:

1. Bizior Katarzyna
2. Kot Adam Andrzej
3. Kowalik Rafał
4. Oczkoś Zdzisław
5. Olcha Danuta
6. Pietrowicz Paweł
7. Samulak Dariusz
8. Szczygieł Janusz
9. Włas Józef
10. Złomańczuk Zbigniew
11. Zych Wiesław

Radni nieobecni: Damian Hałasa, Karol Głąb, Monika Nizio, Małgorzata Rycaj

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad sesji.

Przewodniczący obrad skierował pytanie: „Czy do przedstawionego porządku obrad, ktoś z Państwa Radnych chce zgłosić zmiany lub uzupełnienia. Czy Pan Burmistrz ma jakieś wnioski.”

Radny Rafał Kowalik: złożył wniosek w sprawie wprowadzenia dodatkowego punktu dotyczącego wypowiedzi sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli na sali sesyjnej w punkcie 9 g).

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że w związku z pandemią mamy ograniczenia na sali sesyjnej, dlatego jest takie rozwiązanie techniczne, że Państwo

Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli obradują w Miejskim Domu Kultury. Mają możliwość składania wniosków, które składają, wypowiadają się w sprawach swoich miejscowości w obecności Pana Burmistrza.

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie wprowadzenia dodatkowego punktu dotyczącego wypowiedzi sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli na sali sesyjnej w punkcie 9 g).

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem wniosku opowiedziało się 2 radnych (Kowalik Rafał, Oczoś Zdzisław), 9 radnych głosowało „przeciw” (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław).

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek w sprawie wprowadzenia dodatkowego punktu dotyczącego wypowiedzi sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli na sali sesyjnej w punkcie 9 g) został odrzucony 9 głosami „przeciw”, przy 2 głosach „za”.

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad sesji. **W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem porządku obrad sesji radni opowiedzieli się 10 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Oczoś Zdzisław, Olcha Danuta, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Pietrowicz Paweł, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław), przy 1 głosie „wstrzymującym się” (Kowalik Rafał).**

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad sesji został przyjęty 10 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Zawiadomienie o zwołaniu sesji Rady Miejskiej wywieszone zostało na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Miejskim oraz zamieszczone na stronie internetowej Urzędu Miejskiego (zawiadomienie stanowi zał. nr 3).

Scenariusz obrad sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przystąpiono do realizacji przyjętego porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
5. Zapoznanie się ze stanem przygotowań Ośrodka Pomocy Społecznej do udzielania pomocy osobom potrzebującym w okresie zimowym.
6. Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020.
7. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady Miejskiej w Szczepieszynie za 2019 rok.
8. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych ustawą o samorządzie gminnym do ich składania za 2019 rok.
9. Podjęcie uchwał:
 - a) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości (obręb geodezyjny Szczepieszyn, Przedmieście Szperówka, Bodaczów),
 - b) w sprawie przyjęcia w użyczenie na czas nieokreślony części nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków obrębu Klemensów jako działka nr 306 o pow. 0,8467 ha zabudowanej drogą o nawierzchni żużlowej,

- c) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2021 rok,
 - d) w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości,
 - e) w sprawie uchwalenia Roczno programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w zakresie działalności pożytku publicznego na rok 2021,
 - f) w sprawie zmiany uchwały Nr V/61/2019 z dnia 3 kwietnia 2019r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty i ustalenia stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
 - g) w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej,
 - h) w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok.
9. Sprawozdanie Burmistrza Szczecbrzeszyna z pracy w okresie między sesjami.
10. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.
11. Sprawy różne.
12. Zakończenie obrad.

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z XIV sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Szczecbrzeszynie wyłożony był do wglądu w Biurze Rady Miejskiej oraz przed rozpoczęciem sesji.

Radni do rozpoczęcia sesji nie wnieśli żadnych poprawek ani uzupełnień do protokołu.

Przewodniczący obrad skierował pytanie: „Czy do protokołu z poprzedniej sesji, ktoś z Państwa Radnych chce zgłosić uwagi lub uzupełnienia”.

Zmian nie zgłoszono.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem protokołu radni opowiedzieli się jednogłośnie 11 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Oczkoś Zdzisław, Olcha Danuta, Samulak Dariusz, Szczygieł Janusz, Włas Józef, Pietrowicz Paweł, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław, Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 11 głosami „za”.

Ad. 4.

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.

Do 3 – osobowej Komisji Uchwał i Wniosków Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk zgłosił następujących radnych:

- Katarzyna Bizior,
- Paweł Pietrowicz,
- Wiesław Zych

Zgłoszone osoby wyraziły zgodę na udział w pracach Komisji.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk poddał pod głosowanie powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za powołaniem Komisji Uchwał i Wniosków radni opowiedzieli się jednogłośnie 11 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Oczkoś Zdzisław, Olcha Danuta, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Pietrowicz Paweł, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław, Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że Komisja Uchwał i Wniosków została powołana jednogłośnie 11 głosami „za”.

Ad. 5.

Zapoznanie się ze stanem przygotowań Ośrodka Pomocy Społecznej do udzielania pomocy osobom potrzebującym w okresie zimowym.

wszyscy radni otrzymali informację w formie pisemnej z materiałami na sesję (zał. nr 5)

Informacja była omawiana na posiedzeniu

- Komisji Edukacji, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych i Bezpieczeństwa opinia pozytywna jednogłośnie 5 głosami za.

W dyskusji głos zabrali:

Radny Rafał Kowalik: zwrócił się z pytaniem odnośnie wykazu placówek działających na rzecz osób bezdomnych, jaki to jest wykaz i jakie placówki są tam ujęte.

P. Grażyna Szymczak: poinformowała, że dysponuje wykazem placówek z całej Polski, także z woj. lubelskiego, natomiast najczęściej współpraca prowadzona jest z Ośrodkiem w Hrubieszowie, z którym jesteśmy w stałym kontakcie. W przypadku, jeżeli osoby bezdomne nadają się do naszego Gminnego Domu Seniora, to są tam umieszczane. W tym roku na okres zimowy przyjęliśmy 3 osoby, które przychodzą na okres zimowy, natomiast później wiosną sami sobie radzą i odchodzą do swoich domów. Przeprowadzone zostały rozmowy i planujemy jeszcze przyjęcie jednej Pani do Gminnego Domu Seniora.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że w przedstawionej informacji jest zapis, że na terenie gminy Szczeczeszyn jest zapotrzebowanie na pomoc żywnościową dla 700 osób, która jest realizowana przy udziale Ośrodka. Pytanie, czy na chwilę obecną stan etatowy jednostki pozwala na to, żeby można było to zrealizować.

P. Grażyna Szymczak: poinformowała, że żywność Ośrodek otrzymuje w porozumieniu z Bankiem Żywności, obecnie ze względu na stan pandemii nie będzie rozdawana żywność. Jeżeli sytuacja będzie stabilna, zmniejszy się pandemia, jesteśmy zakwalifikowani do tej pomocy, jesteśmy gotowi i przygotowani, żeby przyjąć żywność i ją rozdysponowywać.

Radny Rafał Kowalik: zwrócił się z pytaniem, czy żywność będzie wydawana mieszkańcom gminy.

P. Grażyna Szymczak: poinformowała, że z powodu pandemii nie będzie wydawana żywność.

Radny Rafał Kowalik: zwrócił się z pytaniem, czy jest możliwość, żeby jednak żywność wydawać.

P. Grażyna Szymczak: poinformowała, że żywność wydawana jest w porozumieniu z Bankiem Żywności. Na dzień dzisiejszy z powodu pandemii wydawanie żywności jest zawieszone. Bank Żywności nie posiada żywności, jesteśmy w stałym kontakcie z nimi. Jeżeli będą mieli pulę żywności, prześlą nam informację i będziemy mogli żywność odebrać.

Czekamy na informację w tej sprawie z Banku Żywności. W ubiegłym roku nie było pandemii, natomiast pierwszą pulę żywności otrzymaliśmy w styczniu lub w lutym, ponieważ były opóźnienia w dostawach żywności. Informacja o tym przekazana była w sprawozdaniu rocznym.

Więcej głosów nie było.

Przewodniczący Rady wniósł o przyjęcie informacji dotyczącej zapoznania się ze stanem przygotowań Ośrodka Pomocy Społecznej do udzielania pomocy osobom potrzebującym w okresie zimowym.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem informacji radni opowiedzieli się jednogłośnie 11 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Oczkoś Zdzisław, Olcha Danuta, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Pietrowicz Paweł, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław, Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja dotycząca zapoznania się ze stanem przygotowań Ośrodka Pomocy Społecznej do udzielania pomocy osobom potrzebującym w okresie zimowym została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za”.

Ad. 6.

Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020.

wszyscy radni otrzymali informację w formie pisemnej (zał. nr 6).

Informacja była omawiana na posiedzeniu Komisji Edukacji, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych i Bezpieczeństwa opinia pozytywna jednogłośnie 5 głosami za.

Głosów w dyskusji nie było.

Przewodniczący Rady wniósł o przyjęcie informacji o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem informacji radni opowiedzieli się jednogłośnie 11 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław, Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020 została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za”.

Ad. 7.

Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady Miejskiej w Szczepieszynie za 2019 rok.

wszyscy radni otrzymali informację w formie pisemnej z materiałami na sesję (zał. nr 7)

Informacja była omawiana na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 4 głosami za.

W dyskusji głos zabrali:

Radny Paweł Pietrowicz: poinformował, że chciałby wrócić i zabrać głos w temacie dotyczącym realizacji zadań oświatowych, na posiedzeniu Komisji Edukacji zostało skierowane pismo do Dyrektorów Szkół na terenie naszej gminy odnośnie nauczania zdalnego i przygotowania szkół w tym zakresie. Otrzymaliśmy od Dyrektorów informację, że wszystko jest w jak najlepszym porządku, nauczanie zdalne odbywa się sprawnie, obecność uczniów na zajęciach jest prawie 100% we wszystkich szkołach, nie ma problemów w tym zakresie. Szkoły nasze są przygotowane do zdalnego nauczania. Dziękuję za powyższą informację.

Radny Rafał Kowalik: zwrócił się z pytaniem, czy korekty oświadczeń majątkowych Radni, którzy się pomylili, mają składać, czy będą zamieszczone w BIP-ie.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że Radni u których Urząd Skarbowy stwierdził nieprawidłowości, przy składaniu kolejnych oświadczeń powinni uchybienia zweryfikować. Natomiast obecnie nie ma konieczności składania korekty oświadczenia majątkowego do Urzędu Skarbowego.

Radny Rafał Kowalik: zwrócił się z pytaniem, czy będziemy teraz zapoznawać mieszkańców z tą informacją, czy ją przegłosujemy.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że informację Radni otrzymali, została przeanalizowana na posiedzeniach Komisji, Radni zostali z nią zapoznani, są tu ogólne zapisy z racji RODO i nie ma potrzeby odczytywania jej w tej chwili.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że w bieżącym roku błędnie wypełnił oświadczenie majątkowe, stwierdzono u niego błędnie wpisaną kwotę z PIT-R, w ubiegłym roku nie miał błędów w oświadczeniu. W związku z tym zapytał, czy teraz będzie taki sposób informowania radnych o nieprawidłowościach w oświadczeniach poprzez informację na pasku.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że oświadczenia majątkowe podlegają kontroli przez Przewodniczącego Rady i w dalszej kolejności analizie przez Urząd Skarbowy. W wyniku analizy Urzędu Skarbowego przesłane zostały uwagi i radni u których stwierdzono uchybienia powinni wyciągnąć wnioski na przyszłość i to jest wszystko w tej sprawie.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że chodzi mu o sposób informowania radnych o nieprawidłowościach w oświadczeniach majątkowych.

Radna Katarzyna Bizior: poinformowała, że radni otrzymują pismo informacyjne na temat analizy oświadczeń majątkowych i do tego dołączone są paski ze stwierdzonymi uchybieniami dla tych radnych, u których stwierdzono nieprawidłowości. Powyższe paski wynikają z analizy oświadczeń majątkowych przeprowadzonej przez Urząd Skarbowy. Jeżeli radny popełnił błąd, to ten błąd wykrywa Urząd Skarbowy i przesyła paski z uchybieniami. Powyższe nieprawidłowości należy poprawić przy składaniu kolejnych oświadczeń majątkowych zgodnie z prawem.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że pierwszy raz popełnił błąd w oświadczeniu majątkowym, w materiałach na sesję otrzymał pasek zawierający uchybienie, dlatego chciał zapytać, czy taki jest sposób informowania radnych o nieprawidłowościach.

Radna Katarzyna Bizior: poinformowała, że ze względu na ochronę danych osobowych, radni u których stwierdzono nieprawidłowości w złożonych oświadczeniach majątkowych, otrzymują wraz z informacją także pasek z uchybieniami i to jest sposób informowania radnych w tej sprawie.

Więcej głosów nie było.

Przewodniczący Rady wniósł o przyjęcie informacji o wynikach analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady Miejskiej w Szczepieszynie za 2019 rok.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem informacji radni opowiedzieli się 10 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław), **przy 1 głosie „wstrzymującym się”** (Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady Miejskiej w Szczecbrzeszynie za 2019 rok została przyjęta 10 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Ad. 8.

Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych ustawą o samorządzie gminnym do ich składania za 2019 rok.

wszyscy radni otrzymali informację w formie pisemnej z materiałami na sesję (zał. nr 8)
Informacja była omawiana na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 4 głosami za.

Głosów w dyskusji nie było.

Przewodniczący Rady wniósł o przyjęcie informacji o wynikach analizy oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych ustawą o samorządzie gminnym do ich składania za 2019 rok.

(wyszedł radny Rafał Kowalik)

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem informacji radni opowiedzieli się jednogłośnie 11 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław, Kowalik Rafał).

(wszedł radny Rafał Kowalik)

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk poinformował, że w związku z tym, że Pan radny Rafał Kowalik opuścił obrady sesji i głosował zdalnie zarządził ponowne głosowanie w sprawie przyjęcia informacji o wynikach analizy oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych ustawą o samorządzie gminnym do ich składania za 2019 rok oraz upomniął radnego za niewłaściwe zachowanie na obradach sesji.

Przewodniczący Rady wniósł o przyjęcie informacji o wynikach analizy oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych ustawą o samorządzie gminnym do ich składania za 2019 rok.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem informacji radni opowiedzieli się jednogłośnie 11 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław, Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady Miejskiej w Szczepieszynie za 2019 rok została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za”.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk ogłosił przerwę w obradach sesji Rady.

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk zwrócił się z prośbą o przedstawienie informacji w sprawie ukonstytuowania się Komisji Uchwał i Wniosków.

Radna Katarzyna Bizior poinformowała, że Komisja Uchwał i Wniosków ukonstytuowała się w następujący sposób:

- | | | |
|-------------------------------------|---|------------------|
| 1. Przewodnicząca Komisji | - | Katarzyna Bizior |
| 2. Zastępca Przewodniczącej Komisji | - | Paweł Pietrowicz |
| 3. Członek Komisji | - | Wiesław Zych |

Ad. 9.

Podjęcie uchwał:

a)

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (obręb geodezyjny Szczepieszyn, Przedmieście Szperówka, Bodaczów)

wszyscy radni otrzymali w formie pisemnej z materiałami na sesję (zał. nr 9).

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Bizior odczytała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na posiedzeniu:

- Komisji Rolnictwa, Przemysłu, Samorządu Terytorialnego i Ochrony Środowiska. Opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 5 głosami za.

W dyskusji głos zabrali:

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że chciałby zadać pytanie w sprawie działki nr 361/5 położonej w Szczepieszynie przyległej do cmentarza parafialnego. Wcześniej na sesji Rady Miejskiej wnioskował o rozpoczęcie prac nad cmentarzem komunalnych w Szczepieszynie, który byłby w zarządzaniu Zakładu Gospodarki Komunalnej. Gmina i Zakład Gospodarki mogliby czerpać z tego tytułu dochód. Pytanie, jaki dochód w skali roku uzyskamy z dzierżawy tej działki.

P. Przemysław Cieszkowski: poinformował, że działka nr 361/5 położona w Szczepieszynie faktycznie przylega bezpośrednio do cmentarza, była ona wydzierżawiona

przez osobę fizyczną przez ostatnie 3 lata. Obecnie mamy wniosek tej osoby o przedłużenie dzierżawy. Delegacja ustawowa art. 37 ust. 4 gospodarki nieruchomościami wprost mówi, że Rada Miejska podejmuje decyzje, czy się zdecydujemy na przedłużenie takiej dzierżawy w trybie bezprzetargowym, czy też nie. Jeśli chodzi o plany innego zagospodarowania tej nieruchomości w przyszłości, dzierżawa nie jest tak silnym tytułem prawnym, żeby uniemożliwiła gminie dysponowanie nieruchomością w przyszłych latach. Odnośnie dochodów z 1 ha dzierżawy mamy dochód ok. 120 zł/rocznie, zależy to m.in. od klasy ziemi, mamy zarządzenie z 2017 roku tak określające stawki.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że z działki nr 361/5 o pow. 0,4778 ha pewnie dochód będzie ok. 60 zł / rocznie z tytułu dzierżawy oraz podatek rolny takie środki wpłyną do gminy, jako dochód gminy, czy to jest kwota, która nas radnych zadowala. W przypadku cmentarza komunalnego z jednego grobu dochód byłby ok. 2 tys. zł, a na tej działce może powstać grobów wiele. Chodzi mi o samą zasadę zarabiania pieniędzy, kwestia dzierżawy i kwestia cmentarza komunalnego w Szczepieszynie, gdzie byłyby jasne zasady wykupu grobów, przyniosłoby to w skali roku dużo większy zysk niż ta dzierżawa. Więc proszę radnych, żeby wydzierżawić działkę na okres do 3 lat.

Radna Katarzyna Bizior: poinformowała, że w tej chwili Rada nie zajmuje się tematem cmentarza komunalnego, którego póki, co nie ma, tylko dzierżawą gruntu. Jeśli będzie pomysł i będzie potrzeba uzyskania gruntu pod cmentarz komunalny i będzie to powyższa działka to mamy możliwość wypowiedzenia umowy dzierżawy. Cała procedura przygotowania gruntu pod cmentarz komunalny, o ile zechcemy to robić, to nie jest okres 1 roku, trwa to trochę dłużej. Obecnie nie mamy pomysłu na tworzenie cmentarza komunalnego, więc o czym my tu rozmawiamy, chciałby Pan, żeby dzisiaj zablokować możliwość dzierżawy tego gruntu i nie pobierać nawet tych ok. 60 zł/ rocznie. Jest wniosek o przedłużenie dzierżawy i na bieżąco podejmujemy decyzję.

Radny Paweł Pietrowicz: poinformował, że chciałby zauważyć, że Panu radnemu chodzi o medialność, mówi Pan, żeby mówić, zabiera głos przeważnie nie na temat zmieniając tory obrad sesji. Jeśli chodzi o zagospodarowanie powyższej działki skłaniałbym się raczej do rozbudowy parkingu w tym miejscu, a nie cmentarza komunalnego. Proszę o powrót do tematu.

Radny Rafał Kowalik: ad vocem do Pani radnej Bizior, Pani radna nie rozumie, albo nie chce rozumieć, ja tłumaczę, że niech ta dzierżawa dalej będzie, ale nie na okres powyżej 3 lat, dlatego proponuję przedłużenie dzierżawy na okres do 3 lat. Daje nam to okres, żeby cmentarz komunalny w Szczepieszynie powstał. Nie mam zamiaru dzierżawcę stamtąd zabrać, tylko z cmentarza komunalnego byłby wyższy dochód niż z dzierżawy. Jeśli chodzi o pozostałe działki ujęte w projekcie uchwały proponuję ich sprzedaż, byłby większy zysk. Sprzedaż byłaby bardziej opłacalna dla gminy niż dzierżawa. Jeżeli dzierżawca przez 10 lat będzie dzierżawił grunt zapłaci nam 10 razy po 120 zł z 1ha, to daje nam kwotę 12 tys. 500 zł. To jest dochód gminy przez 10 lat z dzierżawy gruntu, a możemy sprzedać za dużo więcej. Dlatego w sprawie działki nr 361/5 składam wniosek formalny, żeby wydzierżawić ją na okres do 3 lat, a nie powyżej.

Radna Katarzyna Bizior: ad vocem, Panie radny procedura wypowiedzenia umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą jest taka sama bez względu na to, czy umowa opiewa na okres mniej niż 3 lat, czy więcej niż 3 lata. Więc ten proces możemy zacząć w dowolnym terminie bez względu na to, czy jest to termin dłuższy dzierżawy, czy krótszy. Druga sprawa wykup działek, nie możemy zmuszać mieszkańców do wykupienia działek, bo są tak małe, że muszą je wykupić, a nie dzierżawić. Nie możemy nikogo zmusić, skoro mieszkańcy złożyli wnioski o przedłużenie dzierżawy, to niech je dzierżawią. Trzecia kwestia składam wniosek o zakończenie dyskusji w tym temacie.

Wiceprzewodniczący Rady Dariusz Samulak: ad vocem, chciałbym poruszyć dwie kwestie, pierwsza, że tą uchwałą dajemy Panu Burmistrzowi możliwość przedłużenia umowy dzierżawy dotychczasowym dzierżawcom, a nie nakazujemy, na ile lat ma te grunty wydzierżawić. Druga rzecz, kiedyś mówiłem do Pani radnej Olchy, że powinna uderzyć się w pierś, że dopuściła Pana Kowalika do matury, a teraz jeszcze matematyczka powinna się uderzyć w pierś bo 10 razy 125 zł to nie jest 12,5 tys.

Radny Rafał Kowalik: wnioskuję, żeby z tej uchwały wykreślić działkę nr 361/5 o pow. 0,4778 ha położoną w Szczebrzeszynie. Panu Przewodniczącemu powiem, że mnie ktoś dopuścił do matury, to nie jest Pana problem i Pana sprawa. Ja nie wiem, kto Pana dopuścił do tego, że jest Pan wiceprzewodniczącym, bo Pan się też do tej funkcji nie nadaje.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: proszę wypowiadać się za pośrednictwem przewodniczącego rady, proszę radnego o sprecyzowanie wniosku.

Radny Rafał Kowalik: proszę o wykreślenie z projektu uchwały działki nr 361/5 położonej w Szczebrzeszynie, przyległej do cmentarza parafialnego.

Radna Danuta Olcha: poinformowała, że Pan kierownik dokładnie wytłumaczył projekt uchwały, że w każdej chwili można umowę dzierżawy wypowiedzieć dotychczasowym dzierżawcom, jeżeli pojawi się taka potrzeba.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Rafała Kowalika w sprawie wykreślenia z projektu uchwały działki nr 361/5.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem wniosku opowiedziało się 2 radnych (Kowalik Rafał, Szczygieł Janusz), **9 radnych głosowało „przeciw”** (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław).

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek w sprawie wykreślenia z projektu uchwały działki nr 361/5 został odrzucony 9 głosami „przeciw”, przy 2 głosach „za”.

Następnie Przewodniczący Rady wniósł o przegłosowanie wniosku radnej Katarzyny Bizior w sprawie zakończenia dyskusji.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem wniosku radni opowiedzieli się 10 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygieł Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław), **przy 1 głosie „przeciw”** (Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek w sprawie zakończenia dyskusji został przyjęty 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za podjęciem uchwały radni opowiedzieli się 10 głosami „za” (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygieł Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław), **przy 1 głosie „wstrzymującym się”** (Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 10 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (obręb geodezyjny Szczebrzeszyn, Przedmieście Szperówka, Bodaczów).

b)

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia w użyczenie na czas nieokreślony części nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków obrębu Klemensów jako działka nr 306 o pow. 0,8467 ha zabudowanej drogą o nawierzchni żużlowej, wszyscy radni otrzymali w formie pisemnej z materiałami na sesję (zał. nr 10).

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Bizior odczytała projekt uchwały. Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na posiedzeniu

- Komisji Rolnictwa, Przemysłu, Samorządu Terytorialnego i Ochrony Środowiska, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 5 głosami za.

- Komisji Rewizyjnej, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 4 głosami za.

W dyskusji głos zabrali:

Radny Rafał Kowalik: poparł projekt uchwały, działka nie jest gminy, ale gmina ma udziały i może zrobić drogi na tej działce. W związku z powyższym zwrócił się z pytaniem, czy na podobnych zasadach można zrobić drogi w Bodaczowie, dogadać się z Glinkorem i próbować drogi na os. ZOR-y zrobić.

Burmistrz Henryk Matej: poinformował, że w powyższej działce gmina nie ma żadnych udziałów, jest zgoda Spółdzielni Mieszkaniowej, natomiast w przypadku Glinkoru takiej zgody nie było, tylko zgodę musiał wyrazić sąd. W tej chwili po rozmowach, Zakłady Tłuszczowe w Bodaczowie przymierzają się do tego, aby przekazać aktem notarialnym swoją własność na rzecz gminy.

Radna Katarzyna Bizior: poinformowała, że projekt uchwały dotyczy przejęcia w użyczenie działki jest to droga, którą chcemy przyjąć, a właściwie teren położony za zabudową szeregową jadąc do Zamościa po prawej stronie, łączniki ul. Krzywej, Lipowej, Słodkiej w celu poprawy jakości drogi, budowy drogi o innym standardzie.

Więcej głosów nie było.

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za podjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 11 głosami „za” (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław, Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że rada jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia w użyczenie na czas nieokreślony części nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków obrębu Klemensów jako działka nr 306 o pow. 0,8467 ha zabudowanej drogą o nawierzchni żużlowej.

c)

Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2021 rok, wszyscy radni otrzymali w formie pisemnej z materiałami na sesję (zał. nr 11).

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Bizior odczytała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na posiedzeniu:

- Komisji Rolnictwa, Przemysłu, Samorządu Terytorialnego i Ochrony Środowiska, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 5 głosami za.
- Komisji Edukacji, Zdrowia, Kultury Spraw Socjalnych i Bezpieczeństwa, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 5 głosami za.
- Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 4 głosami za.
- Komisji Rewizyjnej, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 4 głosami za.

W dyskusji głos zabrali:

Radny Rafał Kowalik: zwrócił się z pytaniem, ile rolnik zapłaci podatku za 1 ha.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że w uzasadnieniu do projektu uchwały jest wyjaśnienie w tej sprawie.

Radny Rafał Kowalik: zwrócił się z pytaniem, ile rolnik zapłaci podatku za 1 ha, ponieważ były dwie tabelki i były zmieniane.

P. Anna Jarosz: poinformowała, że pozostawia się kwotę podatku rolnego bez zmiany w stosunku do roku bieżącego i jest to kwota 112,50 zł.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że obniżamy średnią cenę skupu żyta stosowaną do obliczenia podatku rolnego na 2021 rok do poziomu sprzed roku, także kwota pozostaje bez zmiany i wynosi 45 zł/dt.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że rolnik na terenie gminy Szczebrzeszyn zapłaci za 1ha pola podatek w wysokości 112,50 zł, natomiast mieszkańiec gminy Szczebrzeszyn, przedsiębiorca, jeżeli ma budynek wielkości 1 ha zapłaci kwotę 4 tys. zł.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że różne są podatki na terenie gminy, nie wszystkie zostały wprowadzone w porównaniu do innych gmin, staramy się być rozważni tworząc środki na potrzeby budżetu gminy, nie tylko w wydatkach, ale i w dochodach.

Radna Katarzyna Bizior: ad vocem, poinformowała, że w ubiegłym roku obniżona została cena skupu żyta do 45 zł/ dt, w tej chwili pozostawiamy ją na tym samym poziomie, to po co dyskutujemy nad czymś, czego w ogóle nie zmieniamy. Wystarczyłoby jedno zdanie, że cieszymy się, że udało nam się podatki pozostawić na obecnym poziomie.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że w zeszłym roku cena za 1 q żyta wg GUS była 58,47 zł, w bieżącym jest 58,55 zł, chciałem zauważyć, że mieszkańcy gminy płacą dosyć duże podatki od nieruchomości.

Radny Zdzisław Oczoś: poinformował, że odnośnie podatków, podatek rolny pozostaje bez zmiany na tym samym poziomie, co w roku ubiegłym 45 zł/dt.

Więcej głosów nie było.

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za podjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 11 głosami „za” (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygieł Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław, Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że rada jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2021 rok.

d)

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości,
wszyscy radni otrzymali w formie pisemnej z materiałami na sesję (zał. nr 12) .

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Bizior odczytała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na posiedzeniu:

- Komisji Rolnictwa, Przemysłu, Samorządu Terytorialnego i Ochrony Środowiska, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 5 głosami za,
- Komisji Edukacji, Zdrowia, Kultury Spraw Socjalnych i Bezpieczeństwa, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 5 głosami za.
- Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 4 głosami za.
- Komisji Rewizyjnej, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 4 głosami za.

W dyskusji głos zabrali:

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że tak jak wcześniej mówił podatek od nieruchomości dla mieszkańca Szczepieszyna wyniesie 4 tys. zł, gdy będzie miał 1 ha powierzchni zabudowanej. Pytanie, czy mamy wykaz nieruchomości, które mają być objęte tą uchwałą, które będą zwolnione z podatku od nieruchomości.

P. Anna Jarosz: poinformowała, że otrzymaliśmy zmianę ze Starostwa Powiatowego w Zamościu, ponieważ zmieniła się klasyfikacja gruntów, które były wcześniej zwolnione na podstawie uchwały Nr XLV/315/2018 Rady Miejskiej w Szczepieszynie z dnia 30 lipca 2018r. w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku rolnym. Otrzymaliśmy obecnie wykaz i na tej podstawie wprowadzamy wszystkie zmiany.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że taki wykaz będzie sporządzony po przyjęciu obecnej uchwały, następnie zwrócił się z pytaniem, czy będzie mógł mieć do niego dostęp.

P. Anna Jarosz: poinformowała, że po podjęciu uchwały sporządzony zostanie wykaz i radny będzie mógł mieć dostęp do informacji publicznej.

Więcej głosów nie było.

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za podjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 11 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygieł Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław, Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że rada jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości.

e)

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Roczno programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w zakresie działalności pożytku publicznego na rok 2021,
wszyscy radni otrzymali w formie pisemnej z materiałami na sesję (zał. nr 13).

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Bizior odczytała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na posiedzeniu:

- Komisji Edukacji, Zdrowia, Kultury Spraw Socjalnych i Bezpieczeństwa, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 5 głosami za.

W dyskusji głos zabrali:

Radny Rafał Kowalik: odczytał treść rozdziału pierwszego odnośnie powoływania komisji konkursowej, następnie zwrócił się z pytaniem, czy Pan Burmistrz ma osoby wytypowane do pracy w komisji konkursowej.

Burmistrz Henryk Matej: poinformował, że nie ma stałego składu komisji konkursowej, skład komisji wynika z wniosków składanych przez organizacje pozarządowe, przeważają działalności sportowe. Typowane są m.in. osoby z referatu organizacyjnego, sekretarz miasta i gminy lub zastępca burmistrza, mogą także uczestniczyć podmioty, które złożyły wnioski.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że jak Pan Burmistrz będzie powoływał komisję konkursową, żeby wziął pod uwagę sportowców, żeby brali udział, ponieważ na chwilę obecną wszystkie działania organizacji sportowych są zablokowane m.in. poprzez brak dostępu do sali gimnastycznej. Proponowane są różne rozwiązania i miejsca do treningów, w innych miejscowościach są prowadzone zajęcia sportowe. Rozumiem, że jest koronawirus, ale należałoby prowadzić działania w kierunku rozwoju działalności sportowej.

Burmistrz Henryk Matej: poinformował, że sportowcom udostępnione zostały tereny zielone bez żadnych ograniczeń, jeśli chodzi o inne kluby prowadzą treningi m.in. w Kawęczynie. Natomiast zdajemy sobie sprawę, że Rada Miejska upoważniła Burmistrza do realizacji uchwał, w Kawęczynie obecnie wykonujemy instalację gazową, kiedy zakończą się prace, sportowcy będą mogli wrócić do treningów, zamiennie została zaproponowana Harcówka. Natomiast w tej chwili mamy zdalne nauczanie w klasach 4-8, w szkole pozostały klasy 1-3, wobec powyższego nakłaniam podmioty, które chcą ćwiczyć na sali do rozmowy z Dyrekcją Szkoły, ponieważ jest ograniczona liczba dzieci i małą salą sportową można przystosować do ćwiczeń. Jeśli chodzi o udostępnienie obiektów sportowych Orlik i stadion sportowy są one maksymalnie wykorzystywane, wszystkie kluby, które się zgłaszają, włącznie z BKS tam przeprowadzają treningi. Dzisiaj pandemia i strefa czerwona nakazuje ograniczenia, ale decyzję podejmuje Dyrektor danej jednostki, do czego został uprawniony.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że jako działacz sportowy popiera wszelkie działania sportowe prowadzone przez Stowarzyszenia sportowe i nie tylko. Działania te są bardzo potrzebne, zarówno dla młodych, jak i starszych. Stoję na stanowisku takim, żeby wiadomo jest pandemia, ale obiekty szkolne można było wykorzystywać do prowadzenia zajęć sportowych. Wiadomo, że najpierw jest szkoła i zajęcia szkolne, ale jest to kwestia organizacji. W mieście sala sportowa jest jedyną salą i powinna być wykorzystywana jak najczęściej przez Stowarzyszenia, dopóki nie powstanie coś nowego. Dlatego przychylam się do wszystkich działań na rzecz Stowarzyszeń sportowych.

P. Jolanta Tyszko: poinformowała, że chciałaby jeszcze wyjaśnić sprawę powoływania komisji konkursowej, w każdym ogłaszającym konkursie jest zapis i możliwość, żeby w wyznaczonym terminie zgłaszać członków Stowarzyszenia i organizacji pozarządowych do udziału w komisji opiniującej oferty, oczywiście z wyłączeniem organizacji, które złożyły oferty na dane zadania.

Więcej głosów nie było.

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za podjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie 11 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Kowalik Rafał, Olcha Danuta, Oczkoś

Zdzisław, Samulak Dariusz, Szczygieł Janusz, Pietrowicz Paweł, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław).

Przewodniczący Rady stwierdził, że rada jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w zakresie działalności pożytku publicznego na rok 2021.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk ogłosił przerwę w obradach sesji Rady.

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji.

f)

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/61/2019 z dnia 3 kwietnia 2019r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty i ustalenia stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
wszyscy radni otrzymali w formie pisemnej z materiałami na sesję (zał. nr 14) .

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Bizior odczytała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na posiedzeniach:

- Komisji Edukacji, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych i Bezpieczeństwa, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 5 głosami za.

Komisja ustaliła stawkę opłaty w wysokości 17 zł/miesięcznie od osoby.

- Komisji Rolnictwa, Przemysłu, Samorządu Terytorialnego i Ochrony Środowiska, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 5 głosami za,

Komisja ustaliła stawkę opłaty w wysokości 17 zł/miesięcznie od osoby.

- Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 4 głosami za.

Komisja ustaliła stawkę opłaty w wysokości 17 zł/miesięcznie od osoby.

- Komisji Rewizyjnej, opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 4 głosami za.

Komisja ustaliła stawkę opłaty w wysokości 17 zł/miesięcznie od osoby.

W dyskusji głos zabrali:

P. Monika Szczepaniak – Derkacz: odczytała uzasadnienie do projektu uchwały. Następnie poinformowała, że sprawa nie jest prosta, podwyżka opłat za gospodarowanie odpadami jest problemem ogólnopolskim, nie dotyczy tylko i wyłącznie gminy Szczecbrzeszyn. Związana jest ze wzrostem kosztów, wzrostem cen paliwa na instalacjach, które odbierają odpady z terenu gminy Szczecbrzeszyn oraz nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. System gospodarowania odpadami komunalnymi w założeniach ma być samofinansujący się. Ustawodawcy nie interesuje jaką my stawkę ustalimy, ma ona pokrywać koszty i z tych opłat nie mogą być przekazywane pieniądze na inne cele, niż tylko te związane z gospodarowaniem odpadami. Nasza stawka 12 zł od osoby nie jest wystarczająca. Od 1 marca 2019r. w związku z zarządzeniem nr 8 Prezydenta Miasta Zamościa z dnia 28 stycznia 2019r. w sprawie ustalania cennika opłat zagospodarowanie odpadów w regionalnym zakładzie odpadów w Dębowcu stawka za odpady zmieszane wzrosła o 39,5% to jest o 149

zł brutto za 1 tonę. Gmina odpady zmieszane przekazuje do Dębowca. Od listopada 2018r. stawki za te odpady wynosiły 379 zł, natomiast od marca 2019r. jest to kwota 529 zł brutto za tonę. Od marca br. zgodnie z zarządzeniem nr 31 Prezydenta Miasta Zamościa w sprawie cennika, znów wzrosła opłata za odpady i już wynosi 653,01 zł brutto za tonę. Jeśli chodzi o tonaż odpadów zmieszanych na terenie miasta i gminy Szczepieszyn z roku na rok rośnie, natomiast spada liczba osób zadeklarowanych, czyli maleje liczba osób zgłoszonych w deklaracjach. Kolejną sprawą jest sprawa recyklingu, jako gmina jesteśmy przez ustawodawcę zobligowani do tego, żeby osiągnąć kolejne wynikające z ustawy poziomy recyklingu, które z roku na rok rosną. Obecnie poziom recyklingu wynosi 40%, w sprawozdaniu, które do końca października br. było opracowane wykazaliśmy poziom w wysokości 57%, i tutaj ukłon w stosunku do Zakładu Gospodarki Komunalnej, że jest to rzetelnie robione. Jeśli chodzi o stawkę 12 zł od osoby jest ona niewystarczająca, wynika to z przedstawionej kalkulacji cen. W kalkulacji nie wliczono bioodpadów, ponieważ one zostają na naszej kompostowni, więc my jako mieszkańcy nie ponosimy z tego tytułu opłat.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że na posiedzeniach komisji wiele czasu poświęcone zostało temu tematowi, jest to trudna sprawa, temat ogólnopolski.

Radny Paweł Pietrowicz: poinformował, że temat jest trudny, ponieważ nikt nie lubi, jak przychodzi płacić więcej, ale chcąc prowadzić jakieś inwestycje, polepszać jakość i estetykę naszego miasta, budować drogi musimy mieć na to środki. W przypadku pozostawienia opłaty na tym samym poziomie w wysokości 12 zł musielibyśmy ponieść koszty dopłat do gospodarowania odpadami. Problem jest poważny, dlatego konieczne jest podniesienie opłaty, żeby nasze miasto mogło się rozwijać i żeby można było prowadzić jakieś inwestycje i nowe zadania.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że na początku chciałby zadać pytanie, jakie działania zostały podjęte od czasu ostatniej podwyżki śmieci, żeby koszty, o których dzisiaj mówimy zmniejszyć.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że ponad roku temu podjęliśmy uchwałę w sprawie opłat za gospodarowanie śmieciami. Trzeba sobie jasno powiedzieć, że wtedy projekt uchwały był określony na 15 zł, a Rada zmniejszyła do kwoty 12 zł. Teraz, kiedy Pan radny do tego nawiązuje trzeba powiedzieć, że Rada chcąc wyjść naprzeciw mieszkańcom podjęła wtedy decyzję o troszkę za niskiej opłacie.

P. Zofia Klajn: poinformowała, że w sprawie działań jakie poczyniliśmy, zrobiliśmy bardzo dużo, nie tylko przez ten rok, ale przez poprzednie lata także. Ten rok był wyjątkowo trudnym rokiem dla gospodarki odpadami. Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku wprowadziła wiele nowych zmian, m.in. pozwolenia na prowadzenie PSZOK-ów w gminach. W celu dostosowania PSZOK do wymogów ustawy musieliśmy ponieść koszty, ponieważ u nas już PSZOK istniał, dostosowaliśmy go do wymagań przeciwpożarowych, założony został hydrant, zakupiono nowe kontenery. Pracownicy Zakładu wykonywali prace we własnym zakresie, żeby dostosować PSZOK do wymogów ustawy, żeby zminimalizować koszty. Bardzo dużo zakładów pozamykało swoje PSZOK-i, bo nie mogli spełnić warunków, które były naprawdę wysokie. Cały czas monitorujemy ceny na składowiskach odpadów w Zamościu, czy Biłgoraju, jeśli cena jest niższa zmieniamy miejsce wywozu odpadów. Jeśli chodzi o koszty zawarte w kalkulacji, ponad 60% są to głównie koszty zagospodarowania na składowisku odpadów. Kolejne działania, to edukacja w prawidłowym segregowaniu odpadów. Harmonogram odpadów zawiera notatkę, jak prawidłowo segregować odpady. Podobnie jest przy odbiorze, jeżeli pracownik zauważy, że odpady są niewłaściwie segregowane reagujemy i zgłaszamy, staramy się pouczać, żeby mieszkańcy prawidłowo segregowali odpady. Należy tutaj pochwalić mieszkańców, ponieważ segregacja na terenie naszej gminy jest na wysokim poziomie. Zaczynamy edukację nt. prawidłowego

segregowania odpadów od dzieci i młodzieży. Jest to nasze główne zadanie, ponieważ jeżeli mniej będzie odpadów zmieszanych, wtedy koszty gospodarowania odpadami będą niższe.

Radna Danuta Olcha: poinformowała, że zgodnie z założeniami ustawy, gospodarowanie odpadami powinno bilansować się, dlatego musimy podwyższyć opłatę za wywóz śmieci. Jestem za tym, żeby tę opłatę podwyższyć. W związku z tym, że to my mieszkańcy odpowiadamy za produkcję śmieci, im więcej jest śmieci, tym więcej będziemy musieli zapłacić za ich wywóz. Jestem za tym, żeby gmina jak najmniej dopłacała do wywozu odpadów, wtedy będą pieniądze na inwestycje, które będą służyły nam wszystkim.

Radny Zdzisław Oczkoś: zwrócił się z pytaniem w sprawie wysokości opłat za odpady w sąsiednich gminach, czy jest takie rozeznanie oraz drugie pytanie odnośnie Spółdzielni Mieszkaniowych, co robimy w tej kwestii, żeby mieszkańcy Spółdzielni bardziej prawidłowo segregowali odpady.

P. Monika Szczepaniak Derkacz: poinformowała, że odnośnie opłat w sąsiednich gminach takie informacje dostępne są na stronie internetowej każdej gminy, opłaty są naprawdę wysokie, nie będę tutaj typowała gmin i przedstawiła stawek, ponieważ są ogólnodostępne. Dla przykładu Miasto Zamość, które ma swoją instalację, czyli składowisko w Dębowcu również znacząco podwyższyło opłaty. Jeśli chodzi o opłaty za odpady, jest to problem w całej Polsce, rosną koszty funkcjonowania systemu i stąd potrzeba podwyższenia opłaty. Odnośnie Spółdzielni Mieszkaniowych, jesteśmy po spotkaniach i co obserwujemy, że tonaż odpadów zmieszanych w Spółdzielniach jest na wysokim poziomie. Jeśli chodzi o odpady, tego nie można porównywać, ponieważ na terenach wiejskich mieszkańcy oddają dużo popiołu, natomiast w Spółdzielni tego odpadu nie ma. Natomiast jeśli chodzi o pytanie co robimy, w kwestii odpadów, chciałam poinformować, że robimy naprawdę dużo. Posiadamy własną kompostownię, która została pozyskana z Regionalnego Programu Operacyjnego i bioodpady pozostają u nas na instalacji, nie są przekazywane do Dębowca, czy do Korczowa k. Biłgoraja. Problemem jest duża ilość odpadów zmieszanych, która wzrasta i w związku z tym wzrastają koszty odbioru i zagospodarowania odpadów.

Przewodniczący Rady Zbigniew Ziomańczuk: poinformował, żeby starać się nie porównywać naszej gminy z innymi gminami ościennymi, czy gminami w Polsce, ponieważ każda gmina ma swoją specyfikę, powierzchnię, ilość sołectw, trasę przejazdową. Kalkulacja pokazuje koszty, jakie są faktycznie ponoszone na terenie naszej gminy, dlatego niekoniecznie należy porównywać się z innymi gminami.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że chciałby uzyskać doprecyzowanie informacji, jakie działania zostały podjęte przez gminę, żeby koszty funkcjonowania gospodarki odpadami zmniejszyć, ponieważ działania podjęte przez gospodarkę komunalną już znamy.

P. Monika Szczepaniak – Derkacz: poinformowała, że gmina cały czas podejmuje działania w tym zakresie, chociażby edukacja ekologiczna, która w bieżącym roku ze względu na pandemię nie odbyła się w szkołach. Co roku organizowane są teatrzyki ekologiczne dla każdej grupy wiekowej, także ulotki jak należy segregować, które otrzymuje każdy mieszkaniec gminy razem z harmonogramem odbioru odpadów na początku roku. Nakręcony został spot reklamowy, który jest dostępny na naszej stronie internetowej, żeby obrazowo pokazać, jak należy segregować odpady, do jakiego worka należy wrzucać odpady. Prowadzimy monitoring, sprawdzamy stan liczbowy deklaracji. Jeśli chodzi o ściągalność, jest na wysokim poziomie, wynosi ok. 80-90%. Wspólnie z Gospodarką Komunalną wszystkie przypadki nie segregowania odpadów na bieżąco reagujemy, wzywamy i wyjaśniamy. Spółdzielnie Mieszkaniowe zostały poinformowane, że jeżeli nie będzie prawidłowej segregacji zgodnie z ustawą, to wówczas naliczona zostanie podwójna opłata za odbiór odpadów.

Radna Danuta Olcha: poinformowała, że Pan radny jest częścią gminy i w związku z tym, zapytała, co zrobił dla gminy, aby odpady zmniejszyć, jakie zgłosił propozycje, w tym

temacie. Jeżeli Pana propozycje będą dobre, to na pewno gmina weźmie je pod uwagę i będzie realizowała.

Radny Paweł Pietrowicz: poinformował, że chciałby zgłosić propozycję, żeby obniżyć opłatę przynajmniej o 1 zł, czyli z 18 zł do 17 zł od osoby.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że chciałby odpowiedzieć Pani radnej, że gmina to jest wspólnota mieszkańców, my jako radni zostaliśmy oddelegowani przez mieszkańców naszych sołectw do podejmowania ważnych decyzji w ich sprawach. Pani mówi, że jest Pani za podwyżką, bo gminie nie zgadzają się koszty, bo musimy dopłacać do odpadów. Podstawową zasadą demokracji i działania samorządu gminnego jest to, że pieniądze, które do gminy wpływają od mieszkańców, jak my te pieniądze wykorzystujemy, to jest już kwestia radnych, czy coś budujemy, czy coś innego robimy. To nie są nasze pieniądze, to są pieniądze mieszkańców. My, jako samorząd sami rządymy, sami decydujemy, podejmujemy decyzje. Jeżeli dokładamy pieniądze do odpadów, więc będzie mniej inwestycji, ale w kieszeniach mieszkańców pozostają pieniądze. Pani Prezes wymieniła osiem działań, które się na to wszystko składają, natomiast Pani kierownik cztery działania, żeby edukować i zmniejszyć wydatki.

P. Monika Szczepaniak – Derkacz: poinformowała, że chciałby się odnieść do pytania, co gmina robi, gmina robi wszystko zgodnie z ustawami, np. wprowadzono do regulaminu odbiór bioodpadów dwa razy w miesiącu, to wynika z ustawy, Gospodarka Komunalna jest odbiorcą. Jesteśmy rozliczani przez Marszałka Województwa i inne instytucje kontrolne. Dlatego porównywanie naszych działań z działaniami Gospodarki Komunalnej jest nielogiczne.

Wiceprzewodniczący Rady Dariusz Samulak: poinformował, że chciałby powrócić do propozycji Pana Pietrowicza, żeby obniżyć opłatę i chciałby zgłosić wniosek formalny, odnośnie opłaty, w związku z tym, że na wszystkich komisjach przed sesją były dyskusje na temat odpadów i ustalone zostało, że można zmniejszyć z 18 zł do 17 zł od osoby i stawkę z 36 zł do 34 zł od osoby przy odpadach niesegregowanych.

Radna Katarzyna Bizior: poinformowała, że temat odpadów jest tematem bardzo obszernym, ogólnie rząd podejmuje decyzje ustawami, a my musimy pewne kwestie regulować naszymi uchwałami, m.in. z tego wynikają obciążenia. Podwyżki wynikają chociażby z tego, że opłata marszałkowska do tej pory wynosiła 170 zł w tonie śmieci, w tej chwili już wynosi 270 zł i musimy ją zapłacić. Pan radny mówi, że zabieramy pieniądze mieszkańcom, ale my też jesteśmy mieszkańcami i też będziemy wszyscy płacić, czy nam się podoba, czy też nie. Jeżeli będziemy stosowali dopłaty do odbioru odpadów, to będzie nas to kosztowało ok. 300-400 tys. zł, które zabierzemy z inwestycji. Mówi Pan radny, żeby zdjąć jakieś niepotrzebne inwestycje, proszę niech Pan wskaże propozycje. Jeszcze jedno mówi Pan co gmina zrobiła te wszystkie działania, które są, to zrobiła gmina. Jeśli chodzi o opłatę, jest zbiorowa odpowiedzialność, płacimy za tych mieszkańców, którzy wyrzucają śmieci do rowów, za sprzątanie dzikich wysypisk śmieci, płacimy za tonaż śmieci, które zostały porzucone w lesie, w rowie. Chciałabym powiedzieć, że jeżeli nie podniesiemy opłaty, to musimy zrezygnować z inwestycji, ja nie jestem w stanie z niczego zrezygnować na osiedlu w Klemensowie. Zagłosuję, za podwyżką, ponieważ narzuca nam to ustawa. Proponuję zmniejszyć stawkę do 17 zł od osoby. To, że jesteśmy radnymi wybranymi przez mieszkańców, to mamy przez to więcej obowiązków i większą odpowiedzialność. Musimy wybrać co zrobić, żeby mieszkańców, jak najmniej obciążyć, a jak najwięcej im dać. W tej chwili wszyscy będziemy więcej płacić za odpady, żeby tego nie odczuć może należy regulować opłatę co miesiąc. Musimy się wywiązać z ustawy, jest ona nadrzędna nad naszymi uchwałami.

Radna Danuta Olcha: poinformowała, że w ustawie wyraźnie jest napisane, że system gospodarowania odpadami powinien być samofinansujący się, w związku z tym, my jako mieszkańcy ponosimy wydatki samofinansowania się systemu.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że chciałby zawnioskować, żeby przy opracowywaniu grafiku odbioru popiołu, wprowadzić dodatkowy odbiór popiołu w miesiącu maju, ponieważ mieszkańcom pozostał popiół. Na posiedzeniach komisji ten temat był także poruszany, podnosiła go również Pani radna Nizio.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że podobnie jak Pani radna nie chciałby z żadnych inwestycji rezygnować, ale dlaczego szukamy pieniędzy tylko i wyłącznie od mieszkańców. Może powinniśmy pomyśleć, gdzie te pieniądze zaoszczędzić, może zmniejszymy sobie dietę, pensje kierowników, pracowników przy śmieciach. W śmieciach są też ukryte różne koszty funkcjonowania gospodarki komunalnej, od kosztów pracowników, poprzez koszty dyrekcji. Chciałbym powiedzieć, że gmina przez ten rok czasu w kwestii śmieci nie zrobiła nic, żeby to obniżyć. Jeśli chodzi o edukację, z powodu covid-19 nie było edukacji. Podstawą jest edukacja i wychowanie dzieci i młodzieży w sprawie segregacji odpadów. W poprzednich kadencjach był taki program, że dzieci segregowały śmieci, zbierały odpady segregowane i im więcej zebrały tym większą nagrodę otrzymywały, były to rowery i inne nagrody. Takie działanie edukowało i mobilizowało całe rodziny do zbiórki selektywnych odpadów. Pani radna pytała mnie, jak dbam o środowisko, chciałem powiedzieć, że w zeszłym roku choinki żywe odbierałem od mieszkańców, żeby je zasadzić, posprzątałem rzekę Wieprz, posprzątałem swoje osiedle, ulicę Nadrzeczną, wspólnie z Sołtysem. Jeśli chodzi o edukację, jest zamieszczony jeden filmik na stronie internetowej gminy i ulotka wysłana do mieszkańców na początku roku. Następna sprawa chciałbym poznać koszty gminne odnośnie śmieci, koszty egzekucyjne, koszty ściągalności opłaty, koszty pracowników, może należałoby wprowadzić oszczędności. Mam także pomysł, propozycję dla Gospodarki Komunalnej, żeby Zakład dorabiał, mamy 60 ha leżących odłogiem pod zbiornik wielozadaniowy, może Gospodarka Komunalna zechciałaby to uprawiać, wykorzystać, mają ciągniki, mogliby uprawiać marihuanę leczniczą, mieliby zysk, mogliby zarabiać pieniądze.

Burmistrz Henryk Matej: poinformował, że jeśli chodzi o koszty gminy, można je wyliczyć należy przemnożyć etat pracownika razy dwanaście miesięcy i jest odpowiedź, jeśli chodzi o obsługę administracyjną, zbieranie deklaracji i praca nad mini. Pytanie odnośnie, co gmina robi w tym zakresie, informuję, że gmina realizuje ustawy i wynikające z niej przepisy prawne. Organy nadzoru sprawdzają deklaracje, ilość osób razy cena i kwota ta powinna się bilansować. Dzisiaj, czy podwyższona zostanie stawka, czy też nie, gmina jako organ wykonawczy jest zobligowana do przekazania radnym takiej informacji, odnośnie kosztów funkcjonowania systemu odpadów. Kolejna sprawa, ile zostało wystawionych upomnień, pracownicy wykonali ponad 200 telefonów przypominających o wpłacie, wydane zostały ulotki informacyjne, które są wydawane mieszkańcom wraz z harmonogramem na początku roku. Jest opracowana instrukcja, jeśli chodzi o odpady segregowane. Gmina cały czas podejmuje działania informacyjne, filmik jak najbardziej jest formą edukacyjną. Zwracamy się do Dyrektorów szkół, żeby w szkołach na zajęciach prowadzone były rozmowy nt. segregowania odpadów, to są działania gminy. Zgadzam się z wypowiedzią Pani radnej, że mamy masę odpadów, które musimy pozbierać, nie wiemy, czy to z naszej gminy, czy też nie, np. przy altanach, przy różnego rodzaju koszach, śmietnikach. To jest problem, tych śmieci nie mamy zgodnie z deklaracją, są nazwijmy je niezidentyfikowane śmieci, dzikie wysypiska, które musimy pozbierać w skali roku są to tony odpadów. Dlatego uważam, że praca gminy jest na wysokim poziomie, oczywiście można zrobić więcej, ale to wszystko zależy tylko i wyłącznie od nas samych.

P. Monika Szczepaniak – Derkacz: poinformowała, że jeśli chodzi o edukację robimy bardzo dużo, szkoły biorą udział w akcji sprzątania świata, przekazujemy worki, rękawice,

odbieramy te odpady i też za nie płacimy. Czy wszystko mam wymieniać, naprawdę staramy się jak najwięcej w tym temacie robić. Jeśli chodzi o konkursy z rowerami, były one prowadzone 15 lat temu, kiedy system selektywny był wdrażany. Obecnie dzieci są bardzo świadome tego jak segregować odpady, nauczyciele w porozumieniu z gminą biorą udział w różnych akcjach. Jeśli chodzi o edukację, teatrzyki o tematyce ekologicznej, jak najbardziej są edukacją, dzieci są z tego bardzo zadowolone. Jeśli chodzi o konkurs, który był kiedyś organizowany, dzieci otrzymały rowery, aparaty, wieże. W porządku, ale dochodziło do takich sytuacji, że cała rodzina składała się na sukces, ze wszystkich gmin przywożone były do nas butelki pet, dziecko otrzymało rower za 600 zł, a gmina otrzymała tonaż odpadów, które musiała zagospodarować. W sprawie wyciągania pieniędzy od mieszkańców, odpady są odbierane od mieszkańców i są to odpady mieszkańców. Nikt nie chce podwyższać opłaty, ale jeżeli nie będzie odpadów zmieszanych to i tej opłaty nie będzie.

Wiceprzewodniczący Rady Dariusz Samulak: poinformował, że odnośnie edukacji nt. segregowania odpadów, że dzieci nie wiedzą jak segregować śmieci, ja mam dwóch synów w wieku szkolnym i dzisiaj gdybym ich zapytał, jak segreguje się śmieci, które do jakiego worka wrzucamy, to bez problemów powiedzieli by, jak prawidłowo posegregować śmieci.

P. Zofia Klajn: poinformowała, że Pan radny mówi, że nic takiego nie zrobiliśmy, chciałabym zaznaczyć, że zrobiliśmy wiele, widać to po ilości śmieci. Śmiecie zmieszane w gminie jest ich tysiąc dwieście ton, śmiecie segregowane tysiąc pięćset ton, widać że segregacja jest na wysokim poziomie. Dzięki świadomości mieszkańców, dzięki ulotkom, które trafiają wraz z harmonogramem do każdego mieszkańca i co miesiąc mieszkaniac patrząc na ulotkę widzi jak prawidłowo segregować odpady. Mówi Pan radny, że koszty pracowników Gospodarki wpływają na opłatę, otóż 60% kosztów stanowi zagospodarowanie odpadów, natomiast 40% to są koszty pracownicze, paliwo, tabor, naprawa. W kalkulacji widać, że jeśli chodzi o wynagrodzenie, jest to najniższe wynagrodzenie, pracownicy pracują ciężko, żeby miasto i gmina były czyste. Wynagrodzenie w Zakładzie mamy naprawdę niewielkie i wszyscy staramy się nie wyciągać ręki po pieniądze od mieszkańców. Pracownicy Zakładu mają najniższe wynagrodzenie, jeśli chodzi o ustawę o wynagrodzeniu i naprawdę ciężko pracują. Pan radny mówi o działalności rolniczej, uprawie 60 ha, Zakład nie ma możliwości, żeby taką działalność prowadzić. Pracownicy pracują ciężko, zaopatrujemy mieszkańców w wodę, odbieramy ścieki, prowadzimy system gospodarowania odpadami, który naprawdę bardzo dobrze funkcjonuje, pracownicy pracują za minimalne wynagrodzenie.

Radny Zdzisław Oczko: poinformował, że Pan radny nic sensownego nie zaproponował, żeby znaleźć oszczędności, ponieważ zaproponował uprawnianie 60 ha łąk, bagna przez Gospodarkę Komunalną, nie wiem, jak miałoby to być zrobione.

Radna Danuta Olcha: poinformowała, że Pan radny nie odpowiedział na pytanie, jaki ma pomysł, żeby zmniejszyć ilość odpadów, dobrze byłoby, żeby zaproponował taki plan, który gmina mogłaby przyjąć, który służył by naprawie.

Radny Paweł Pietrowicz: poinformował, że według Pana radnego najlepiej zwolnić wszystkich z wszystkich opłat za śmieci, z podatków i wtedy najlepiej by gmina funkcjonowała, tylko nie wiem, skąd brać pieniądze.

Radny Wiesław Zych: zwrócił się z wnioskiem formalnym o zakończenie dyskusji.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że zgłosił wcześniej swój wniosek o zabranie głosu w dyskusji, ponieważ chciałby dokończyć dyskusję.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk ogłosił przerwę w obradach sesji Rady.

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że odniesie się do wypowiedzi Pani Prezes Gospodarki Komunalnej, absolutnie w swojej wypowiedzi nie miał na myśli pracowników Gospodarki, którzy naprawdę pracują ciężko, za najniższą krajową. Należy zastanowić się, śmieci rosną, a pracownicy dalej zarabiają mało. Pytają mnie Państwo działania, jakie podjąłem, żeby zmniejszyć wydatki. Pisałem do Urzędu o pojemniki na odpady segregowane, żeby były na terenie miasta i gminy, zrobiłem akcję choinki, zachęcałem mieszkańców do kupowania choinek w doniczkach, żeby było mniej odpadów. Pieniądze Gospodarki Komunalnej się nie finansują, ponieważ w koszty śmieci wliczone są różnego rodzaju inne koszty, które Zakład ponosi. Są to koszty pracownicze, remontów, napraw, koszty usługi, itd. Mieszkańcy narzekają na rzadkie odbieranie nie tylko odpadów bio, ale innych śmieci, które są odbierane, co dwa miesiące lub, co miesiąc. Sprawa popiołu, ostatnio popiół był wysypywany przy przebudowach dróg. Ale niestety zawiera on gwoździe, trzeba było je zbierać. Gospodarka Komunalna posiada gruz pochodzący z rozbioru domu, ziemię na sprzedaż trzeba to ogłosić. Chciałbym uświadomić, że nie należy tylko szukać pieniędzy u mieszkańców, ale także w działaniach, Urzędu pracowników odpowiedzialnych za śmieci. Sytuacja nie została wyjaśniona, że ilość śmieci nam rośnie, a ilość mieszkańców spada. Jeżeli ceny śmieci wzrosną, to będzie sytuacja z zaśmiecaniem lasów zwiększała się, obecnie polikwidowane zostały dzikie wysypiska przez pracowników Gospodarki. Zakupione zostały foto pułapki, nie wiem, czy ktoś został złapany, ponieważ za zaśmiecanie lasu są kary. Zrobiliśmy ścieżkę spacerową wzdłuż rzeki Wieprz i na całej długości ścieżki nie ma ani jednego śmietnika. Należałoby zwiększyć działania gminy, usprawnić to wszystko, dopiero później szukać pieniędzy u mieszkańców. Dlatego jeszcze raz apeluję, mamy pandemię, ludzie tracą pracę, są na kwarantannach, to że rząd robi źle, nie znaczy, że samorząd musi powtarzać błędy. Możemy szukać oszczędności, obniżmy sobie dietę, zmniejszymy pensję, poszukajmy pieniędzy. Nie musimy koniecznie zabierać inwestycji, ale nie wydajemy pieniędzy na Dom Kultury, nie ma żadnych imprez, możemy te pieniądze stamtąd zabrać. Chciałbym złożyć wniosek formalny, żeby kwotę 18 zł zmniejszyć do kwoty 14 zł, czyli podwyżka o 2 zł.

P. Monika Szczepaniak – Derkacz: poinformowała, że jeśli chodzi o pytanie, że tonaż odpadów rośnie, a osoby się zmniejszają, każdą deklarację mamy popartą oświadczeniem bądź załącznikiem. Jeżeli ktoś wyjeżdża za granicę, przekazuje nam kopię umowy, jeżeli jest studentem, okazuje zaświadczenie potwierdzające ten fakt, wszystko jest sprawdzone i dołączone do deklaracji.

P. Zofia Klajn: poinformowała, że odpadów zmieszanych na PSZOK nie można wywozić, tylko odpady segregowane. Jeśli chodzi o ogłoszenie, że Zakład posiada popiół, gruz, ziemię jest zamieszczone ogłoszenie na stronie internetowej i można się z nim zapoznać. Ponadto informujemy mieszkańców, którzy przywożą odpady, że jest możliwość zakupu ziemi, gruzu, jest także duża tablica informacyjna. Sprzedajemy w cenie, tylko za transport i za załadunek pobieramy opłatę. Jeśli chodzi o popiół na wsiach jest popiół, natomiast w mieście są bioodpady, ponieważ mieszkańcy ze wsi bioodpady zagospodarowują na kompostownikach. Także wszyscy mieszkańcy starają się dobrze segregować odpady, system działa dobrze. Jeśli chodzi o odbiór elektroodpadów, odpadów elektrycznych i AGD, przyjmujemy bezpłatnie od wszystkich mieszkańców, trzeba przywieźć, tylko sprzęt musi być kompletny. W sprawie popiołu, że jest wysypywany na drogi i są gwoździe, gdyby była prawidłowa segregacja nie byłoby takiego przypadku. Jak najbardziej sortujemy popiół, ale trudniej jest później wybrać gwoździe z dużej przemy popiołu. Dlatego bardzo ważną rzeczą jest prawidłowa segregacja, jeśli wszyscy zastosujemy się do tego, będzie taniej, będą tańsze odpady.

Radny Rafał Kowalik: ad vocem, poinformował, że sprzedaż ziemi i gruzu Zakład Gospodarki Komunalnej ogłosił w internecie, ale nie jest to wystarczające działanie,

należałoby wykonać baner informacyjny ze strzałką i zamieścić go w widocznym miejscu na działce gminnej. Chciałbym jeszcze, żeby sprostować informację w sprawie zarobków, ponieważ nie mówiłem na temat zarobków pracowników Gospodarki, ale Pana Prezesa i Pani Prezes. Jeśli chodzi o sprawę śmieci, jeszcze raz apeluję do Państwa radnych o racjonalne głosowanie w związku tym, że jest kryzys i okres pandemii.

Przewodniczący Rady poinformował, że złożone zostały dwa wnioski w sprawie zmiany stawki opłaty zawartej w projekcie uchwały. W pierwszej kolejności przeprowadzone zostanie głosowanie nad wnioskiem najdalej idącym, czyli wnioskiem złożonym przez radnego Rafała Kowalika.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Rafała Kowalika w sprawie stawki 14 zł/miesięcznie od osoby i 28 zł/miesięcznie od osoby.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem wniosku opowiedział się 1 radny (Kowalik Rafał), 10 radnych głosowało „przeciw” (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygieł Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław).

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek w sprawie stawki 14 zł/miesięcznie od osoby i 28 zł/miesięcznie od osoby został odrzucony 10 głosami „przeciw”, przy 1 głosie „za”.

Następnie Przewodniczący Rady wniósł o przegłosowanie wniosku Wiceprzewodniczącego Rady Dariusza Samulaka w sprawie zmiany stawki opłaty z 18 zł/miesięcznie od osoby do 17 zł i z 36 zł/miesięcznie od osoby do 34 zł.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem wniosku radni opowiedzieli się 10 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygieł Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław), przy 1 głosie „przeciw” (Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek w sprawie zmiany stawki opłaty z 18 zł/miesięcznie od osoby do 17 zł i z 36 zł/miesięcznie od osoby do 34 zł został przyjęty 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za podjęciem uchwały radni opowiedzieli się 10 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygieł Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław), przy 1 głosie „przeciw” (Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr V/61/2019 z dnia 3 kwietnia 2019r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty i ustalenia stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

(wyszedł radny Rafał Kowalik)

g)

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej, wszyscy radni otrzymali w formie pisemnej z materiałami na sesję (zał. nr 15) .

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Bizior odczytała projekt uchwały. **Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk** poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Planowania. Opinia Komisji pozytywna 5 głosami za, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Dyskusji nie było.

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały.

(wszedł radny Rafał Kowalik)

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za podjęciem uchwały radni opowiedzieli się 10 głosami (Bizior Katarzyna, Głab Karol, Kot Adam, Nizio Monika, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Rycaj Małgorzata, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław), **przy 1 głosie „wstrzymującym się”** (Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 10 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej.

h)

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok, wszyscy radni otrzymali w formie pisemnej z materiałami na sesję (zał. nr 16) .

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Bizior odczytała projekt uchwały. **Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk** poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Planowania. Opinia Komisji pozytywna jednogłośnie 4 głosami za.

W dyskusji głos zabrali:

Radny Paweł Pietrowicz: zwrócił się z pytaniem do Pani Skarbnik w sprawie modernizacji świetlicy w Przedmieściu Zamojskim, jest zwiększenie środków o kwotę 17 tys. zł, proszę o doprecyzowanie o co chodzi.

Skarbnik MiG Bożena Malec: poinformowała, że jest to zwiększenie środków na inwestycję dotyczącą budynku świetlicy w Przedmieściu Zamojskim, składa się na to wymiana okien piwnicznych, docieplenie cokołu i zadaszenie rampy. To co było wcześniej zaplanowane w budżecie, zostało wykonane i zapłacone. Kwota 17 tys. zł obejmuje dodatkowe prace, których zakres został wymieniony.

Radny Paweł Pietrowicz: złożył wniosek o przeniesienie tych środków na inne ważniejsze zadania, tym bardziej, że w świetlicy są okna. Po konsultacji z radnym Zdzisławem Oczkoś i radną Danutą Olchą składamy wspólną propozycję przeznaczenia środków na wykonanie drewnianej balustrady na wysokości pomnika chrząszcza, chodzi o bezpieczeństwo i estetykę tego miejsca. Albo podcięcie gałęzi na drogach gminnych w Kawęczynie, Błoniu i wąwozach lub wykonanie instalacji gazowej w świetlicy w Kawęczynku. Jeżeli to możliwe, prosimy o wykonanie tych inwestycji w tym roku, a jeżeli warunki atmosferyczne uniemożliwiłyby wykonanie, to prosimy o przeniesienie środków na 2021 rok.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że to co Pan Pietrowicz obecnie robi, to jest celowe działanie, świetlica wiejska w Przedmieściu Zamojskim została wyremontowana dzięki miuic, i sołtysowi, naszej pracy, ze środków pochodzących ze sprzedaży mienia znajdującego się w kółku rolniczym. Zrobiliśmy świetlicę z pięknym herbem, wymienione zostały parapety, wymieniono płot, balustrady, zostało zabezpieczone miejsce, gdzie ma w następnym roku powstać plac zabaw dla dzieci, zostało ogrodzone, żeby było bezpiecznie. Zabrakło nie 17 tys. zł, a nawet 15 tys. zł, ma być dokończona wymiana kilku okien piwnicy oraz zabezpieczenie gzymsu, ponieważ cała elewacja budynku została wykonana. Jest to kwota przeznaczona z budżetu na sołectwo Przedmieście Zamojskie i Pan chce tę kwotę teraz przeznaczyć na barierkę. Powiem Panu, że w tym momencie nie będzie można tego zrobić, ponieważ trzeba projekt i muszą być zgody, żeby tę barierkę wykonać. Proszę ten budżet zostawić taki jaki jest, zwracam się z wnioskiem o pozostawienie budżetu w obecnej formie i mam nadzieję, że Państwo radni wniosek Pana Pietrowicza odrzucą.

Radny Paweł Pietrowicz: poinformował, że w dobie koronawirusa modernizacja świetlicy może poczekać, w związku z obostrzeniami, nie wiem, czy powinny tam przebywać jakieś osoby.

Radna Danuta Olcha: poinformowała, że popiera wniosek Pana Pietrowicza, ponieważ wykonanie barierki zabezpieczy teren, być może jeszcze uda się zrobić ławeczki, będą z tego miejsca korzystać wszyscy mieszkańcy gminy oraz turyści. To na wniosek ludzi odwiedzających Szczeczeszyn zgłosiliśmy taką prośbę, żeby ten teren zabezpieczyć i zrobić barierkę.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że Pan radny Oczkoś kilka miesięcy temu zgłaszał, żeby wykonać barierkę i zabezpieczyć powyższy teren.

Radna Katarzyna Bizior: poinformowała, że rzeczywiście pomysł wykonania barierki i zabezpieczenia terenu przy drodze jest jak najbardziej zasadny, ale może na chwilę obecną pozostawić środki w budżecie gminy, nie wykorzystywać ich i nie przeznaczać na jakikolwiek cel.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że jeżeli Pan Pietrowicz poszukuje pieniędzy w budżecie to można byłoby je zabrać ze zbiornika wielozadaniowego, ponieważ za naszej kadencji on nie powstanie. Wydaliśmy dużo pieniędzy na wykup gruntów, wykupiono 60 ha, które leżą odłogiem i gmina nie ma pomysłu, jak je wykorzystać. Jeżeli szukamy pieniędzy mam pytanie w sprawie budowy kanalizacji na ulicy Kryka „Topoli”, czy została już zrobiona i czy są oszczędności.

Skarbnik MiG Bożena Malec: poinformowała, że jeśli chodzi o kanalizację na ulicy Kryka „Topoli” jest w trakcie realizacji.

Radny Zdzisław Oczkoś: poinformował, że popiera wniosek Pana Pietrowicza, żeby wykonać barierkę, bo już wcześniej wnioskował, żeby ją wykonać i zabezpieczyć teren. Bardzo ważną sprawą jest także podcinka gałęzi drzew w wąwozach, ponieważ są tam drogi gminne dojazdowe do pól. Rolnicy mają coraz większe maszyny i nie mogą przejechać, ani kombajnem, ani większymi maszynami.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że w sprawie przycinki drzew są strażacy OSP, wyposażeni w sprzęt, może w czynie społecznym przycinkę drzew zrobił by Pan radny. Ja zrobiłem przycinkę od ul. Nadrzecznej do rzeki Wieprz, bo też gałęzie wystawały, razem z Sołtysem i Radą Sołecką, nie jest to duży koszt. W sprawie barierek dobrze, że dbacie o bezpieczeństwo mieszkańców i spacerowiczów, ale barierka z drzewa przy rzece, nie jest to dobry pomysł, drewno łatwo łapie wilgotność, jeżeli nie jest dobrze zaimpregnowane. Obecnie tak się robi teraz na altance, proszę pójść i zobaczyć, barierka zniszczy się podobnie jak altanka. Chciałem złożyć wniosek formalny o odrzucenie wniosku Pana Pietrowicza.

Radny Zdzisław Oczkoś: poinformował, że odpowie Panu Kowalikowi, że jako sołtys już wiele takich przycinek gałęzi w czynie społecznym zorganizował, chodzi o przycinkę gałęzi wystających na drogi, a nie wycinkę drzew.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Rafała Kowalika w sprawie odrzucenia wniosku radnego Pawła Pietrowicza.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem wniosku opowiedziało się 2 radnych (Kowalik Rafał, Kot Adam), **9 radnych głosowało „przeciw”** (Bizior Katarzyna, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław).

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek radnego Rafała Kowalika w sprawie odrzucenia wniosku radnego Pawła Pietrowicza został odrzucony 9 głosami „przeciw”, przy 2 głosach „za”.

Skarbnik MiG Bożena Malec: poinformowała, że zgłoszone nazwy zadań są bardzo ważne, ponieważ trzeba będzie zmienić treść uchwały w pkt. 2 i pkt 3, dlatego proszę o wskazanie nazw zadań, jeśli wniosek Pana Pietrowicza będzie pozytywny.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że środki przeznaczone zostaną na jedną z propozycji, dotyczącą zapewnienia bezpieczeństwa przy ul. Klukowskiego.

Burmistrz Henryk Matej: poinformował, że zgłoszona propozycja wymaga uzgodnień, jeżeli zmieścimy się z barierką poza pasem drogi powiatowej, wystąpimy do właściciela nieruchomości o wyrażenie zgody, jest to ul. Klukowskiego w Szczepieszyne.

Następnie Przewodniczący Rady wniósł o przegłosowanie wniosku radnego Pawła Pietrowicza wspólnie z radnym Zdzisławem Oczkosiem i radną Danutą Olchą w sprawie zdjęcia środków ze świetlicy w Przedmieściu Zamojskim i przeznaczenia ich na barierkę przy chodniku przy ul. Klukowskiego.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za przyjęciem wniosku radni opowiedzieli się 10 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygiel Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław), **przy 1 głosie „przeciw”** (Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek w sprawie zdjęcia środków ze świetlicy w Przedmieściu Zamojskim i przeznaczenia ich na barierkę przy chodniku przy ul. Klukowskiego został przyjęty 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Więcej głosów w dyskusji nie było.

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za podjęciem uchwały radni opowiedzieli się 10 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygiał Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław), **przy 1 głosie „przeciw”** (Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok.

Skarbnik MiG Bożena Malec: zaproponowała, żeby odczytać treść uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2020r. z wprowadzoną poprawką i ponownie ją przegłosować.

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Bizior odczytała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały z poprawką.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za podjęciem uchwały radni opowiedzieli się 10 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygiał Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław), **przy 1 głosie „przeciw”** (Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok z poprawką.

Skarbnik MiG Bożena Malec: zaproponowała, żeby przegłosować poprawkę naniesioną do uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2020r., która wynika ze zmiany wprowadzonej w uchwale w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2020r.

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek, o przegłosowanie poprawki w Wieloletniej Prognozie Finansowej o zwiększenie wydatków bieżących o 17 tys. zł i zmniejszenie wydatków majątkowych o 17 tys. zł na 2020r.

W głosowaniu brało udział 11 radnych. Za podjęciem uchwały radni opowiedzieli się 10 głosami (Bizior Katarzyna, Kot Adam, Olcha Danuta, Oczkoś Zdzisław, Pietrowicz Paweł, Samulak Dariusz, Szczygiał Janusz, Włas Józef, Złomańczuk Zbigniew, Zych Wiesław), **przy 1 głosie „przeciw”** (Kowalik Rafał).

Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” przyjęła wniosek wnoszący poprawkę w Wieloletniej Prognozie Finansowej o zwiększenie wydatków bieżących o 17 tys. zł i zmniejszenie wydatków majątkowych o 17 tys. zł na 2020r.

Ad. 10.

Sprawozdanie Burmistrza Szczepieszyna z pracy w okresie między sesjami.

„Panie Przewodniczący, Państwo Radni, Szanowni Państwo, od ostatniej sesji Rady Miejskiej, zajmowałem się następującymi sprawami:

- w dniu 11 września br. spotkałem się z mieszkańcami Wielączy – Kolonii i Kawęczyna w sprawie dróg gminnych i przeprowadzenia remontów,
- w dniu 13 września br. spotkałem się z orkiestrą dętą w sprawie funkcjonowania w roku 2020 w okresie pandemii,
- w dniu 17 września br. odbyłem spotkanie z pracownikami w sprawie pracowniczych planów kapitałowych, które od 1 stycznia 2021r. należy wdrożyć,
- w dniu 18 września br. odbyłem spotkanie z mieszkańcami Klemensowa w sprawie budowy dróg wewnętrznych na osiedlu,
- w dniu 6 października br. odwiedziłem miejscowość Kawęczyn w związku z zalaniem drogi powiatowej i gminnej, były bardzo intensywne opady deszczu, chciałem podziękować strażakom z OSP Kawęczyn za to, że pomogli w utrzymaniu czystości, a przede wszystkim bezpieczeństwa na drodze gminnej i drodze powiatowej
- w dniu 6 października br. spotkałem się z mieszkańcami Brodów Małych w sprawie podziału nieruchomości położonej obok boiska sportowego w Brodach Małych,
- w dniu 9 października br. spotkałem się z przedstawicielami klubów sportowych: ASPN Roztocze, BKS Bodaczów i Alwy Brody Małe w sprawie funkcjonowania sportu,
- w dniu 14 października br. miała miejsce narada z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie kanału burzowego na ulicy Zamojskiej,
- w dniu 19 października br. prowadzone były wstępne rozmowy i negocjacje z Zakładem Gospodarki Komunalnej w sprawie ustalenia cen za odpady w gminie na rok 2021,
- w dniu 20 października br. uczestniczyłem w otwarciu drogi powiatowej, modernizacja drogi Wielączy Kolonia – Złojec, gmina dołożyła do tej drogi ponad pięćset czterdzieści jeden tysięcy złotych,
- w dniu 29 października br. odbyłem konferencję z Zakładami Tłuszczowymi w Bodaczowie nt. terenów pod drogami, które są własnością Zakładów Tłuszczowych w Bodaczowie, w sprawie przekazania tych nieruchomości na rzecz gminy,
- w dniu 30 października br. spotkałem się przy budowie przepustów pod drogą gminną w miejscowości Wielączy – Kolonia, dziękuję bardzo.”

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk ogłosił przerwę w obradach sesji Rady.

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji.

Ad. 11.

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.

Przewodniczący Rady: poinformował, że sołtysi i przewodniczący zarządów osiedli mogą składać wnioski i zapytania do Rady Miejskiej lub bezpośrednio do sekretariatu Urzędu.

Radny Rafał Kowalik: zwrócił się z pytaniem w sprawie ścieżki spacerowej, składał wniosek o dokonanie kontroli na tej ścieżce spacerowej w związku z nieprawidłowym wykonaniem według niego. Miała być powołana Komisja, w której miałem być składzie i do dnia dzisiejszego tam nie byliśmy. Kolejny wniosek, jest okres jesienny, gmina dysponuje karcherem do mycia, więc składam wniosek o umycie placu gminnego karcherem w celu oczyszczenia i konserwacji placu miejskiego. Następna sprawa, Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 zamknęła przejście na plac zabaw od strony przedszkola, mieszkańcy ul. Trębackiej mają utrudnioną drogę przejścia przez szkołę, kiedyś chodzili na skróty. Wniosek, żeby zwrócić się do Pani Dyrektor, żeby otworzyła furtki i pozwoliła mieszkańcom przechodzić. Kolejna sprawa chciałbym zapytać o nagrody dla pracowników oświaty, chodzi o sprzątaczkę, konserwatorów. W tym roku nie dostali nagród w związku z Dniem Edukacji Narodowej, chciałbym dowiedzieć się, czy będzie tak rutynowo, czy będzie się na tych pracownikach oświaty oszczędzać. Kolejne moje pytanie dotyczy zaproszenia przewodniczącej komisji alkoholowej na sesję Rady Miejskiej, chciałbym się dowiedzieć, jakie działania są teraz podejmowane przez komisję, ponieważ jak wiemy spożywanie alkoholu na terenie gminy wzrasta. Następny mój wniosek chodzi o kosze i śmietniki na ul. Lubelskiej, ul. Zamojskiej i na ul. Nadrzecznej. Kosze, które zostały zdemontowane z terenu miasta i gminy, stare kosze mogłyby być użyte do tego i dla innych miejscowości może np. w Klemensowie. Chciałbym także przegłosować stanowisko rady odnośnie utworzenia cmentarza komunalnego na tej działce, którą procedowaliśmy wcześniej. Kolejna sprawa jestem zszokowany i zbulwersowany wypowiedzią Pana, który jest dzierżawcą zajazdu w Kawęczynku. Radny odczytał treść wpisu zamieszczonego na jednym z portali internetowych. Poinformował, że dzierżawca Ośrodka w Kawęczynku zamieścił także wpis, że jest kolegą Pana Przewodniczącego naszej Rady, gratuluję takich kolegów. Następnie radny Kowalik złożył wniosek o wypowiedzenie dzierżawy ze względu na negatywny wpływ na wizerunek miasta i gminy Szczecbrzeszyn. Na zakończenie swojej wypowiedzi złożył podziękowanie mieszkańcom gminy za oddawanie krwi i zachęcił do udziału w kolejnej akcji, która najprawdopodobniej odbędzie się w miesiącu grudniu br.

Radna Danuta Olcha: poinformowała, że chciałby się odnieść do słów o ukaranie Pana, który dzierżawi Ośrodek w Kawęczynku, na jakiej podstawie go ukarać, skoro konstytucja gwarantuje nam wolność wypowiedzania się, wyrażania swojej woli. Jeżeli ten Pan taki wpis zamieścił, to jest jego wola i my nic do tego nie mamy.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że Pan radny Kowalik, po raz kolejny utożsamiał go z Panem, który dzierżawi Ośrodek w Kawęczynku, przy wpisie w internecie. Jest to niegrzeczne i niewłaściwe zachowanie, dlatego proszę powstrzymywać się z takimi wypowiedziami. Jeśli chodzi o wypowiedzi dzierżawcy Ośrodka, § 54 naszej konstytucji mówi o wolności słowa, każdy ma prawo do swojej wypowiedzi.

Radny Adam Kot: poinformował, że chciałby złożyć wniosek w którym zwraca się z prośbą o wykonanie nawierzchni asfaltowej na drodze dojazdowej do Szkoły Podstawowej w Niedzieliskach na odcinku od drogi powiatowej do budynku szkoły. Jest to odcinek ok. 60 m, który wykorzystywany jest do zaopatrzenia szkoły, obecnie droga wymaga remontu. Drugi wniosek dotyczy wykonania utwardzenia tłucznem terenu przy drodze gminnej w Kolonii Niedzieliska, które będzie służyło do zawracania samochodów np. odbierających odpady, dowożących pieczywo. Miejsce do utwardzenia znajduje się w pasie drogi gminnej.

Radna Danuta Olcha: poinformowała, że chciałby powiedzieć, że na dzisiejszej sesji wszyscy jesteśmy zniesmaczeni, ponieważ wszyscy jesteśmy obrażani przez Pana Kowalika, ponieważ mamy inne zdanie. W związku z tym mam prośbę do Pana Przewodniczącego, żeby reagować na takie zachowanie.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że jeżeli Pani radna była przez niego obrażona, jeżeli Panią o coś pomówiłem, powiedziałem nieprawdę, wszystko jest nagrywane i może Pani złożyć zawiadomienie na radnego. Jeżeli moje zachowanie jest nieetyczne, ponieważ bronię interesów mieszkańców, to naprawdę przepraszam Panią.

Burmistrz Henryk Matej: poinformował, że w sprawie ścieżki pieszo – rowerowej wzdłuż rzeki Wieprz nie została jeszcze zakończona. Jeśli chodzi o skład komisji będzie Pan w tej komisji, bądź będzie Pan obserwatorem. Jeśli chodzi o umycie placu, o tym zgłaszają Państwo radni i mieszkańcy, mycie na zimę uważam, że jest niezasadne, z tego względu, że w przypadku nadmiernych opadów, czy śliskości będziemy likwidować takie zjawiska solą, więc mycie, jak najbardziej, ale w okresie wiosennym. W kwestii placu zabaw, że jest zamknięty, w tej sprawie decyzję podejmuje Dyrektor placówki oświatowej i do niego kierujemy wniosek. Także w kwestii nagród dla pracowników administracji w oświacie, o tym decyduje Dyrektor szkoły i przez niego powinny zostać nagrody zrealizowane. Jeśli chodzi o komisję alkoholową i Panią przewodniczącą komisji, członkowie komisji pełnią dyżury, można udać się na dyżur porozmawiać, ewentualnie zgłosić sprawę, nie trzeba czekać do kolejnej sesji. Kolejna sprawa sołtysi, bardzo dobrze uczestniczą w naszych sesjach, są informowani o możliwościach składania wniosków i zapytań. Dzisiaj osobiście byłem i rozmawiałem z sołtysami i przewodniczącymi zarządów osiedli, otrzymałem zgłoszenia i wnioski. Wnioski były zasadne i słuszne, niektóre są już w trakcie realizacji inne będą zrealizowane. Jeśli chodzi o kosze na ul. Lubelską, Nadrzeczną i Zamojską pochodzące z demontażu, nie mamy ich aż tyle, żeby rozstawiać je na powyższych ulicach i po terenie całej gminy. Natomiast dzisiaj otrzymałem zgłoszenie, żeby zabrać kosze z przystanków autobusowych, nie dlatego, że są niepotrzebne, ale z uwagi na to, że przychodzące osoby przynoszą masę zapakowanych śmieci i pojemniki na odpady od razu są załadowane. Mamy jeszcze ok. 15 koszy, które zechcemy umieścić przy przystankach autobusowych na terenie miasta i gminy Szczecbrzeszyn. Jeśli o umieszczenie koszy przy ul. Lubelskiej, czy ulicy Zamojskiej, są to drogi wojewódzkie i krajowe i dlatego będzie wymagana zgoda zarządcy drogi albo właściciela nieruchomości, aby można było kosz ulokować obok jego posesji. Kolejna sprawa Pan, który dzierżawi Ośrodek Wypoczynkowy w Kawęczynku, rolę samorządu jest sprawdzenie, czy odprowadzane są środki należne gminie, czy właściwe prowadzona jest działalność gospodarcza, czy nie cierpi mienie gminy Szczecbrzeszyn, natomiast nie jest rolą samorządu rozliczanie kogokolwiek za to, co powiedział. Jeśli chodzi o sprzedaż nyski, Pan radny obiecał ludziom 100 tys. zł, i w dalszym ciągu czekamy na wpłatę 95 tys. zł. Jeżeli 95 tys. zł, nie będzie wpłacone, to liczyliśmy na środki, które Pan zebrał w ramach zrzutki, że przekaże Pan te środki szkole, ale Pan tego nie zrobił. Jeśli chodzi o pobór krwi w Szczecbrzeszynie, jak najbardziej, jeżeli Centrum Krwiodawstwa się zgłosi, to nie ma żadnych przeszkód, żeby zorganizować pobór krwi w Szczecbrzeszynie. Następne wnioski w sprawie wykonania nawierzchni asfaltowej na drodze dojazdowej szkoły, wniosek zasadny planujemy ująć go w budżecie na 2021 rok. Kolejny wniosek odnośnie utwardzenia drogi tłuczniem w Kolonii Niedzieliska, wniosek zasadny, jeżeli warunki atmosferyczne pozwolą to może uda się go zrealizować jeszcze w bieżącym roku. Następnie Pan Burmistrz odczytał pismo firmy z siedzibą w Rzeszowie, która zawarła umowę z Powiatem Zamojskim na podstawie, której realizuje prace geodezyjne w zakresie modernizacji ewidencji gruntów i budynków dla obrębów geodezyjnych: Przedmieście Szperówka, Przedmieście Zamojskie i Przedmieście Błonie z obszaru gm. Szczecbrzeszyn. W ramach prac mają zostać wykonane m.in. czynności ustalenia przebiegu granic działek ewidencyjnych zgodnie z przepisami

rozporządzenia w tej sprawie. Prawdopodobnie firma pojawi się na przełomie stycznia 2021r. Kolejna kwestia zawiadomienie o wszczęciu postpowania administracyjnego w sprawie wydania decyzji środowiskowych na wniosek Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad dla przedsięwzięcia pod nazwą rozbudowa drogi krajowej nr 74 na odcinku Klemensów - Zamość z wyłączeniem przebudowy mostu na rzece Świnka w miejscowości Bodaczów. Na stronie internetowej miasta i gminy Szczepieszyn zamieszczona jest dokumentacja, można się z nią zapoznać i ewentualne uwagi zgłaszać do tut. Urzędu lub do gminy Zamość.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że w sprawie zaproszenia Przewodniczącej komisji alkoholowej, członkowie komisji prowadzą dyżury i jeżeli są jakieś sprawy można je zgłosić. Natomiast w kwestii zaproszenia Przewodniczącej na obrady rady, być może przy omawianiu tematu odnośnie programu alkoholowego możemy do tej sprawy powrócić. Kolejna zgłoszona sprawa dotyczy cmentarza komunalnego, jest to sprawa, którą należy przemyśleć i przedyskutować na posiedzeniach komisji. W tej chwili nie możemy podjąć decyzji, ponieważ jest wiele szczegółowych przepisów związanych z tym przedsięwzięciem. Chciałbym jeszcze zapytać Panią Skarbnik odnośnie nagród dla pracowników niepedagogicznych w szkołach.

Skarbnik MiG Bożena Malec: poinformowała, że jeśli chodzi o nagrody dla pracowników obsługi w szkołach od stycznia br. w związku ze wzrostem minimalnego wynagrodzenia otrzymali duże podwyżki, natomiast w kwestii nagród z okazji Dnia Edukacji, nie były wypłacone. Zgodnie z ustawą gmina ma obowiązek zabezpieczyć nagrody dla nauczycieli i te nagrody zostały zabezpieczone i wypłacone, natomiast ustawa nie obejmuje pracowników niepedagogicznych w szkołach.

Radny Rafał Kowalik: ad vocem, poinformował, że chciałby powrócić do swojej wypowiedzi, że dzierżawca Ośrodka w Kawęczynku umieścił wpis w internecie, że przewodniczący Rady jest jego kolegą, jeżeli Pana przewodniczącego obraziłem, to jak najbardziej przepraszam, może źle zrozumiałem wpis. Następnie radny poinformował, że pieniądze, które zbierał na nyskę na portalu zrzutka.pl przekazał dla OSP Wielęcza na zakup pralki, a pozostałe pieniądze przekazane zostały dla naczelnika OSP Szczepieszyn. Także pieniądze ze zrzutki.pl zostały rozliczone, przekazane zostały na cele dobroczynne. W sprawie poboru krwi bardzo dziękuję za rozważenie możliwości zorganizowania stacji poboru na terenie miasta i gminy Szczepieszyn w budynku, ponieważ będzie to najprawdopodobniej w miesiącu grudniu.

Ad. 12.

Sprawy różne.

Radny Rafał Kowalik: poinformował, że jest okres pandemii, rodzice dzieci nie mogą wejść na teren szkoły, są różnego rodzaju ograniczenia, jednak mimo tych ograniczeń na terenie szkoły zorganizowany został przetarg. Następnie radny zwrócił się z pytaniem odnośnie nadajnika na ul. Cmentarnej, co z tym nadajnikiem.

Burmistrz Henryk Matej: poinformował, że odnośnie nadajnika sprawa jest w Samorządowym Kolegium Odwoławczym, prawdopodobnie decyzja została zaskarżona, jeśli chodzi o przyłączenie. Nadajnik najprawdopodobniej nie jest podłączony, ale gmina nie jest tutaj inwestorem. Według projektu rozporządzenia Ministra Środowiska w gminach zaplanowano, że powstaną punkty pomiaru pól elektromagnetycznych. Instalacja będzie

mierzyć pole elektromagnetyczne w zakresie częstotliwości wykorzystywanych przez 5G. Takie miasteczka, jak Szczepieszyń otrzymają jedną wieżyczkę, jeżeli wniosek będzie kontynuowany przez Ministerstwo.

Radny Rafał Kowalik: zwrócił się z pytaniem, czy w związku z zamknięciem cmentarzy można byłoby rozważyć możliwość zakupu chryzantem od naszych lokalnych producentów, żebyśmy wsparli przedsiębiorców. Następna sprawa chciałbym zwrócić uwagę na ulicę Iargową, a dokładniej jezioro na terenie przyległym do Biedronki, które jest w dzierzawie. W tym jeziorze znajduje się szereg śmieci i nieczystości, są również dwie tablice informacyjne, zniszczone, które straciły aktualność. Jeśli chodzi o zarządzanie mieniem gminnym w Kawęczynku będę składał wniosek o dokonanie kontroli tego mienia, jak jest prowadzone, czy nie jest niszczone. Kolejny wniosek w sprawie cmentarza komunalnego, żeby powstał i był zarządzany przez gminę, prosiłbym o stanowisko rady miejskiej. Jeszcze jedna sprawa odnośnie szkoły, rozumiem, że jest w zarządzaniu Pani Dyrektor, ale chodzi o przejście między ulicą Trębacką, a ulicą Szkolną. Szkoła jest zaopatrzona w monitoring, może na czas od godziny siódmej do godziny szesnastej, to przejście mogłoby być dostępne.

Radny Zdzisław Oczko: zwrócił się z pytaniem, czy będzie jeszcze koszenie poboczy przy drogach gminnych. Natomiast w sprawie cmentarza komunalnego, na naszym terenie w większości społeczeństwo jest chrześcijańskie, katolickie i nie ma sensu tworzyć cmentarza komunalnego. Jest cmentarz parafialny i jest bardzo dużo miejsca na pochówki. Mamy ok. czterdziestu arów działki gminnej i może być ona wykorzystana pod inwestycję na parking. Dlatego proponuję parking, ponieważ obecny jest za mały i jak jest pogrzeb, to parking jest zablokowany.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że w kwestii cmentarza komunalnego, proszę nie podejmować już tego tematu, ponieważ jest to bardzo poważna sprawa i nie możemy dyskutować w tym temacie nie mając szczegółowej wiedzy.

Burmistrz Henryk Matej: poinformował, że jeśli chodzi o chryzantemy apeluję do producentów chryzantem, aby w terminie do 6 listopada br. składali swoje wnioski do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, która jest zobligowana do wykupienia chryzantem. Jeżeli wnioski złożone zostaną do gminy, gmina je przekaże do Agencji. W tej chwili podjąłem decyzję o zwróceniu pieniędzy wszystkim, którzy wydzierżawili plac przed cmentarzem na handel chryzantemami. Wobec powyższego wszystkie środki, które otrzymaliśmy wrócą do tych osób, które je wpłaciły, uważam, że taka decyzja jest słuszna. Jeśli chodzi o koszenie poboczy, jak najbardziej wniosek zasadny i jeżeli gdzieś występują wysokie trawy, proszę o zgłoszenie. Chcielibyśmy poświęcić kilka dni na uporządkowanie poboczy, ponieważ wysoka trawa może powodować zamiecie, zawieje i zatrzymywanie śniegu na przestrzeni drogi. Propozycja odnośnie parkingu przy cmentarzu, jak najbardziej zasadna. W kwestii parkingu można byłoby zrobić na działce korzystniej położonej, a nie na tej którą dzisiaj wydzierżawiliśmy. Jest działka, która jest lepiej położona, jest to działka prywatna, rozpoczniemy rozmowy i dyskusję na temat sprawdzenia i wykupienia nieruchomości, tym bardziej, że pogrzeby odbywają się samochodami i parking staje się za mały.

Wiceprzewodniczący Rady Dariusz Samulak: odczytał pisma skierowane do Rady Miejskiej: - od Urzędu Marszałkowskiego w Lublinie w związku z wnioskiem ogólnopolskiej federacji stowarzyszeń uniwersytetów trzeciego wieku z informacją o możliwości powołania gminnych rad seniorów, jako ciał doradczych i pomocniczych w kształtowaniu lokalnej polityki senioralnej i aktywizacji seniorów. Następne pismo od Narodowej Fundacji Ochrony Środowiska w związku z przystąpieniem do sporządzenia planu ochrony Szczepieszyńskiego Parku Krajobrazowego zapraszają do udziału w pierwszym spotkaniu odnośnie planu, podczas którego przedstawione zostaną najważniejsze założenia prac nad tym dokumentem. Jednocześnie przypominają o możliwości zgłaszania uwag i wniosków do planu ochrony dla

Szczebrzeszyńskiego Parku Krajobrazowego do czasu zakończenia merytorycznych prac nad tym dokumentem tj. do jesieni 2021 roku. Uwagi można zgłaszać pisemnie do Zespołu Lubelskich Parków Krajobrazowych w Lublinie. Kolejne pismo od Międzyszkolnego Uczniowskiego Klubu Sportowego Roztocze Szczebrzeszyn w sprawie pomocy w uzyskaniu miejsca do prowadzenia popołudniowych zajęć sekcji tenisa stołowego. Ostatnio zajęcia odbywały się w Wiejskim Klubie Kultury w Kawęczynie, jednak z uwagi na remont systemu grzewczego zajęcia zostały przerwane. Następne pismo od Departamentu Kontroli Zamówień Publicznych. Urząd Zamówień Publicznych informujące, że zostało zakończone postępowanie wyjaśniające, dotyczące udzielenia zamówienia publicznego na zakup karetki transportowej przez Samodzielny Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej w Szczebrzeszynie bez stosowania ustawy prawo zamówień publicznych. W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego nie stwierdzono zasadności wszczęcia kontroli doraźnej w wyżej wymienionej sprawie. Kolejne pismo od Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Szczebrzeszynie informujące o tym, że placówka medyczna w Szczebrzeszynie została jednym z laureatów w zestawieniu dziennika Rzeczpospolita „liderzy zarządzania, najlepiej zarządzane szpitale publiczne.” Według BFF banking group, jest to wielkie wyróżnienie, że placówka w Szczebrzeszynie została doceniona przez niezależnych ekspertów oceniających zarządzanie szpitali publicznych na terenie Polski. Laureaci tegorocznej edycji zostaną ogłoszeni podczas gali online w listopadzie br. Dla wszystkich lekarzy, personelu, pracowników Szpitala i całego SP ZOZ w Szczebrzeszynie składamy serdeczne gratulacje od Rady Miejskiej i od Burmistrza Szczebrzeszyna.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk: poinformował, że zbliża się dzień jedenastego listopada, jest to wielkie święto narodowe wszystkich Polaków. Trochę przykro, że święto wypada w czasie pandemii i nie możemy świętować, tak jak powinniśmy tradycyjnie z pełną galą, z zachowaniem pamięci tych, którzy odeszli, walczyli o wolną Polskę. W związku z powyższym chciałem złożyć wszystkim mieszkańcom Szczebrzeszyna w imieniu swoim, Pana Burmistrza, w imieniu całej Rady, Sołtysów najlepsze życzenia dużo zdrowia i miłego świętowania, wszystkiego dobrego.

Więcej głosów nie było.

Ad. 13.

Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Zbigniew Złomańczuk zamknął obrady XV sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Szczebrzeszynie.

Podziękował gościom i radnym za uczestnictwo i sprawne przeprowadzenie obrad sesji.

Do protokołu dołączone są:

- Uchwały podjęte na sesji (zał. nr 17)
- Wnioski złożone na piśmie przez Radnego Adam Kota (zał. nr 18)

Protokołowała

INSPEKTOR
ds. Obsługi Samorządu Terytorialnego
Zofia Wachowicz
Zofia Wachowicz

PRZEWODNICZĄCY
Rady Miejskiej
Zbigniew Złomańczuk
Zbigniew Złomańczuk